
Primãria Buzãu va investi

16,4 milioane de lei, în acest an

B
ugetul total de investi-
þii preconizat de Primã-
ria Buzãu, în acest an,
este de 16,4 milioane

de lei, dupã cum ne-a declarat pri-
marul Constantin Boºcodealã.
Domnia sa ne-a precizat cã munici-
palitatea va aloca 7,7 milioane de
lei pentru investiþiile noi ºi 1,7 mi-
lioane de lei pentru investiþiile în
derulare.

Potrivit sursei citate, investiþiile
noi din acest an ale Primãriei Muni-
cipiului Buzãu sunt extinderea reþe-
lei de iluminat public, moderniza-
rea iluminatului public în cartierul
Micro V ºi reabilitarea drumurilor,
aleilor ºi trotuarelor din cartierul
Dorobanþi. În plus, primãria are în
vedere sã elaboreze un plan de
mobilitate urbanã durabilã a muni-
cipiului Buzãu. Pentru asfaltarea
strãzilor din oraº, primarul Boºco-
dealã ne-a spus cã va cheltui 5,5
milioane de lei în 2015. Edilul ne-a
explicat cã una dintre prioritãþile
domniei sale este reabilitarea ter-
micã a blocurilor de locuinþe: “În
acest sens, pe data de 30 mai 2013
au fost depuse 3 cereri de finanþare
în cadrul Programului Operaþional
Regional 2007-2013, Axa prioritarã
1 “Sprijinirea dezvoltãrii durabile a
oraºelor – poli urbani de creºtere”,
domeniul major de intervenþie
(DMI) 1.2 “Sprijinirea investiþiilor în
eficienþa energeticã a blocurilor de
locuinþe” pentru un numãr de 53 de
blocuri de locuinþe”.

Constantin Boºcodealã susþine cã
Unitatea Administrativ - Teritorialã
(UAT) Buzãu contribuie cu 40% la
lucrãrile de reabilitare termicã a
blocurilor, banii urmând sã fie re-
cuperaþi în 10 ani, în tranºe egale,
prin mecanismul de recuperare
stabilit printr-o Hotãrâre a Consi-

liului Local.
Domnia sa ne-a declarat: “În

acest an, în urma evaluãrilor Auto-
ritãþii de Management, s-a solicitat
din partea UAT Buzãu o modificare
a cererilor de finanþare din motive
de eligibilitate, rãmânând un nu-
mãr de 48 de blocuri de locuinþe,
cu 1932 de apartamente ºi 4635 de
locatari. Aceste blocuri vor fi reabi-
litate în 2015, în cazul în care vor fi
semnate cererile de finanþare”.

Constantin Boºcodealã:
“Sursele de finanþare ale
investiþiilor sunt bugetul
local ºi naþional, precum ºi
sumele de la FEDR”

Primarul Buzãului apreciazã cã
sistemul actual de finanþare a lu-
crãrilor de reabilitare termicã prin
intermediul fondurilor structurale
este destul de greoi, din cauza pe-

rioadelor foarte lungi de evaluare.
“Blocurile de locuinþe sunt struc-

turi în continuã modificare ºi apar
situaþii în care criteriile de eligibili-
tate sunt îndeplinite la depunerea
cererilor de finanþare, dar dupã o
anumitã perioadã nu mai sunt
întrunite”, ne-a spus Constantin
Boºcodealã, subliniind cã sistemul
de finanþare este în favoarea bene-
ficiarilor direcþi, fapt ce sporeºte
interesul pentru astfel de proiecte.

Sursele de finanþare pentru in-
vestiþiile Primãriei din acest an
sunt bugetul local, cel de stat ºi
sumele primite de la Fondul Euro-
pean de Dezvoltare Regionalã.
Printre cele mai importante proiec-
te derulate de municipalitate din
fonduri europene se numãrã mo-
dernizarea reþelei de drumuri ºi sta-
þii de transport din zona de acþiune
urbanã a Buzãului ºi reabilitarea
monumentului istoric “Ansamblul
Conacului Marghiloman” (Vila Alba-
tros, Parc Marghiloman).

Constantin Boºcodealã susþine cã
altã prioritate a municipalitãþii este
atragerea investitorilor. “Aceastã
prioritate a fost trasatã ºi prin do-
cumentul programatic “Strategia

de Dezvoltare 2014-2020”, care îºi
propune o serie de investiþii, în
special în infrastructurã, care sã
facã judeþul ºi municipiul Buzãu
cât mai atractiv”, ne-a spus prima-
rul, subliniind: “Aºa cum reiese din
analiza SWOT, municipiul Buzãu
este o zonã cu potenþial de dezvol-
tare foarte important ºi întruneºte
condiþii care conferã atractivitate
zonei rezidenþiale, precum accesi-
bilitate (strãzi modernizate, tran-
sport în comun), siguranþã (ilumi-
nat public, poliþie comunitarã), do-
tãri comerciale ºi de prestãri servi-
cii (regulament de urbanism ºi fa-
cilitãþi fiscale care sã încurajeze
implantarea acestor afaceri ºi în
zonele care sunt azi mai puþin
atractive pentru comercianþi)”.

Potrivit sursei citate, începând cu
anul fiscal 2008, Consiliul Local
poate sã acorde scutiri de la plata
impozitului pe clãdiri ºi a impozi-
tului pe teren, datorate de cãtre
persoanele juridice, în condiþiile
elaborãrii unor scheme de ajutor
de stat având ca obiectiv dezvolta-
rea regionalã.

Strategia de dezvoltare a munici-
p i u lu i Bu z ãu î n pe r i oad a
2014-2020 cuprinde o serie de pro-
iecte privind infrastructura rutierã
a municipiului, precum extinderea
zonei pietonale Aleea Sporturilor,
dezvoltarea programului de reabi-
litare a staþiilor de autobuz sau ex-
tinderea parcului de maºini pentru
creºterea numãrului de cãlãtori din
mijloacele de transport în comun.

Documentul mai prevede inter-
venþii pentru reabilitarea strãzilor,
intersecþiilor ºi a pasajelor rutiere
din Buzãu, pentru ameliorarea tra-
ficului auto ºi pietonal. Zonele vi-
zate sunt cartierele Micro V, Doro-
banþi, Broºteni, Micro III, Unirii Sud,
Bãlcescu, Micro XIV. Totodatã, în
strategia de dezvoltare sunt prevã-
zute reabilitarea centurii de est a
municipiului Buzãu, precum ºi re-
facerea aleilor pietonale ºi rutiere
din incinta cartierelor rezidenþiale.
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Strategia de dezvoltare a municipiului Buzãu în perioada
2014-2020 cuprinde o serie de proiecte privind infrastructura

rutierã a municipiului, precum extinderea zonei pietonale Aleea
Sporturilor, dezvoltarea programului de reabilitare a staþiilor de

autobuz sau extinderea parcului de maºini pentru creºterea
numãrului de cãlãtori din mijloacele de transport în comun.

"Investiþiile noi din acest an ale Primãriei Municipiului Buzãu
sunt, printre altele, extinderea reþelei de iluminat public,
modernizarea iluminatului public în cartierul Micro V ºi

reabilitarea drumurilor, aleilor ºi trotuarelor din cartierul
Dorobanþi", ne-a declarat primarul Boºcodealã.


